
  Szanowni Państwo! 

Jako Prezes ustępującego Zarządu Mazowieckiego Związku Brydża Sportowego przedstawiam poniższe 

sprawozdanie z działalności Zarządu.  

 

Na samym początku chciałbym złożyć podziękowania: 

- darczyńcom: kol.kol. Małgorzacie Rozman, Mirze Siwek, Sławomirowi Boleście, Adolfowi Bocheńskiemu, 

Rudolfowi Borusiewiczowi, Igorowi Chalupcowi, Edmundowi Czubakowi, Jarosławowi Fiokowi,  Piotrowi 

Gawrysiowi, Grzegorzowi Głaskowi, Robertowi Głodowskiemu, Mirosławowi Hanuszowi, Maciejowi Hutyrze, 

Zdzisławowi Ingielewiczowi, Zdzisławowi Kowalewskiemu, Tomaszowi Kusiowi, Mirkowi Liszewskiemu, 

Wojciechowi Niewiadomskiemu, Pawłowi Orfingerowi, Arkowi i Stasiowi Pająkom, Tomaszowi Sielickiemu, 

Małgorzacie i Marcinowi Purtom, oraz Vytautasowi Vainikonisowi; 

- również muszę podziękować za wspieranie Mazowieckiego Związku Brydża Sportowego: Polskiemu Związkowi 

Brydża Sportowego oraz Marszałkowi Województwa Mazowieckiego Adamowi Struzikowi; 

- obsłudze prawnej, firmie Gromek i Partnerzy w osobie Joanny Chmielewskiej; 

- obsłudze księgowej, kancelarii Peter de Vries w osobie Agnieszki Ciborowskiej; 

- Krzysztofowi Siwkowi, który poświęcał swój czas i chęci na prowadzenie dokumentacji fotograficznej imprez; 

- wszystkim członkom ustępującego Zarządu: Arkadiuszowi Ciechomskiemu, Kazimierzowi Falkowskiemu, 

Tomaszowi Kopce, Jarosławowi Kostrzewie, Pawłowi Szymaszczykowi i Andrzejowi Wądołowskiemu. 

 

Primo – kwestie formalne. 

1. Znów będziemy próbować przegłosować nowy Statut. Obecnie obowiązujący był uchwalony w 2000r. i nijak 

nie przystaje do obecnej Ustawy o Sporcie i Ustawy o Stowarzyszeniach. Statut jest bardzo potrzebny m.in. 

o bardziej skuteczne ubieganie się o wsparcie z urzędów; na chwilę obecną stan naszego Statutu jest 

podstawą, by wszelkie działania polegające na wsparciu urzędów odrzucić.   

2. Po wybraniu poprzednie Zarządu podczas WZD został on prawidłowo zarejestrowany – niestety Statut 

został odrzucony ze względu na zmieniającą się Ustawę o Sporcie, do której nie zdążyliśmy przed 

poprzednim WZD przystosować projektu. Do tego doszły nieścisłości prawne, w związku z czym tym razem 

poprosiliśmy fachowca – w osobie Joanny Chmielewskiej – o pomoc w przygotowaniu Statutu. Podkreślę 

ponownie, że uchwalenie Statutu jest bardzo ważne i potrzebne do prawidłowego funkcjonowania MZBS. 



3. Zarząd działał w składzie: Maciej Czajkowski – Prezes, Arkadiusz Ciechomski – Wiceprezes Skarbnik, Andrzej 

Wądołowski – Wiceprezes Sekretarz, Kazimierz Falkowski – Wiceprezes, Tomasz Kopka, Jarosław 

Kostrzewa, Paweł Szymaszczyk  - członkowie Zarządu. 

Zarząd utrzymał odpis od członków PZBS zarejestrowanych w MZBS (5zł bez zniżek, 3 zł od osób ze zniżkami 

i 1 zł od młodzieży szkolnej), przyjął Regulamin Zarządu, objął patronatem młodzieżowy projekt „4 trefl”, 

powołał komisję statutową, powołał komisję młodzieżową i powołał reprezentację MZBS do kontaktów z 

urzędami administracji publicznej. 

Po mniej więcej pół roku funkcjonowania nastąpił konflikt z Komisją Rewizyjną, który skutkował rezygnacją 

Komisji. Niestety, jak to u nas – na Nadzwyczajnym Zebraniu Delegatów nie było quorum, więc z dalszej 

formalizacji tego faktu nic nie wyszło. 

4. Zarejestrowanym w KRS lokalem MZBS jest mieszkanie Prezesa Macieja Czajkowskiego, w zasadzie do 

kwestii korespondencyjnej: al. „Solidarności” 83/89 m. 66. Adres jest udostępniony nieodpłatnie. 

5. Od trzech lat Mazowiecki Związek Brydża Sportowego ma ubezpieczenie OC w tym OC podwykonawców, 

odpowiedzialność w związku z organizacją imprez nie będącej imprezami masowymi, oraz 

odpowiedzialność w związku z rażącym niedbalstwem. 

6. Księgowość MZBS jest prowadzona przez kancelarię Peter de Vries, MZBS do wystawiania fakur i rachunków 

używa programu fakturownia.pl. 

Secundo – imprezy 

1. Zarząd organizuje różne imprezy,  w tym Mistrzowskie (Mistrzostwa Mazowsza Open, MM Seniorów, MM 

Młodzieży Szkolnej, Finał Wojewódzki MPP, III ligę Mazowiecką) oraz okolicznościowe (np. O Podkowę 

Kasztanki Marszałka, WOŚP). W roku 2021 pożegnaliśmy Jerzego Gresia i od 2022 MZBS organizuje 

Mazowiecki Kongres Brydżowy Jego pamięci, podczas którego są rozgrywane turnieje OTP i Grand Prix 

Polski Teamów. Do tego MZBS organizuje punktację długofalową Grand Prix Mazowsza, która skutkuje 

finałem na początku każdego roku. Z finału Grand Prix Mazowsza uzyskuje się kwalifikacje do Finału 

Wojewódzkiego Mistrzostw Polski Par Open (eliminacji do półfinału MPP). 

2. Niektóre imprezy są szczególne – np. Turniej o Podkowę Kasztanki Marszałka, na którym nie mamy 

wpisowego, za to wszyscy są ugoszczeni kawą, herbatą i ciastkami (dotacja dzięki działaniom Jarka 

Kostrzewy) czy turniej WOŚP (ostatnio w Hotelu Presidential, w świetnych warunkach), gdzie organizatorem 

była Fundacja ESKOM a MZBS nieco pomógł przy imprezie, która okazała się świetną promocją brydża. 

3. Osobą imprezą jest Mazowiecki Kongres Brydżowy pamięci Jurka Gresia, w organizację którego 

zaangażowaliśmy wielu sponsorów prywatnych i instytucjonalnych. Za ten Kongres otrzymujemy 

pozytywne oceny i mamy nadzieję, że za trzy tygodnie po raz kolejny podniesiemy jakość organizowanego 

Kongresu. 

4. Dodatkowo MZBS organizował punktację długofalową Mistrzostw Polski Par Powiatów w Internecie. 



5. MZBS również patronuje paru innym wydarzeniom (jak OTP** Czterech Króli czy OTP** z okazji Rocznicy 

Powstania Wielkopolskiego).  

6. Przede wszystkim MZBS koordynuje mazowiecki kalendarz imprez, by nie było konfliktu pomiędzy 

poszczególnymi ośrodkami.  

7. Mazowiecki Związek Brydża Sportowego ma w planach wraz z Akademią Brydża i AZS Uniwersytetem 

Warszawskim zorganizować Mistrzostwa Europy i Mistrzostwa Świata Juniorów. 

Tertio – budżet 

1. Z założenia MZBS stara się nie dotować imprez – wręcz przeciwnie – z imprezy organizowanej przez MZBS 

powinny pozostawać na koncie jakieś wartości (choć są imprezy, które nie dają żadnych korzyści 

finansowych: WOŚP, Finał GPMazowsza). Od razu trzeba zaznaczyć, że przy nie za wysokim wpisowym, po 

opłaceniu sali, sędziów, powielania i wypłaceniu nagród, środki nie są duże.   

2. Na działalność MZBS pozyskuje środki od darczyńców oraz z urzędów. 

3. Tutaj chciałbym wyszczególnić firmę Incentis Capital i przedstawiciela Igora Chalupca, z którym MZBS w 

2021 podpisał pięcioletnią umowę na sponsorowanie młodzieży a firma Incentis Capital otrzymała tytuł 

Sponsora Głównego Mazowieckiego Brydża Młodzieżowego. Dzięki umowie możemy dotować wyjazdy 

młodzieży na imprezy mistrzowskie, z których z kolei młodzież przywozi worki medali. 

4. Do tego MZBS uzyskuje środki z instytucji publicznych (Unia Związków Sportowych Warszawy i Mazowsza, 

Urząd Marszałkowski czy Urząd m.st. Warszawy). Na szczególne podkreślenie zasługuje coraz lepsza 

współpraca z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego p. Adamem Struzikiem, dzięki któremu na 

Mazowieckim Kongresie Brydżowym nagrody są wyższe od wpisowego, a w niedługim czasie – mamy 

nadzieję – Urząd Mazowiecki sfinansuje nam wydanie książki brydżowej dla dzieci… 

5. MZBS nie zatrudnia pracowników, jedynie opłaca sędziów, w tym również osoby, które wprowadzają PKLe 

z Mazowsza w Cezarze. 

6. MZBS częściowo opłaca prowadzenie warszawsko-mazowieckiej strony internetowej. 

7. Przykładowe rozliczenie: 

Liga: 18 zespołów x 1650zl = 29 700zł 

Sala: 5 zjazdów x 2 dni x 10 godzin x 120zł/h = 12 000zł 

Sędziowanie: 5 zjazdów x 2650 zł (dwóch sędziów + powielanie) = 13 250 zł 

Baraże: 2 000zł 

Razem: 29 700 – 12 000 – 13 250 – 2 000 = 2 450zł 

8. Wszelkie zyski są przeznaczone na działalność statutową. Ogółem roczny budżet MZBS waha się w okolicach 

100 – 120 tys. rocznie, z czego ok. 80-90% stanowią przychody od sponsorów oraz dotacje z urzędów. 

Na koncie na dzień 12.03.2020r. (po uiszczeniu opłat rejestracyjnych do PZBS) MZBS posiada około 60 000zł.  

 



Quatro – działalność 

1. Wcześniej Zarząd MZBS zlecał organizację imprez (w tym III ligi mazowieckiej) teraz Zarząd (przy oczywiście 

współudziale okręgowych ZBS) organizuje imprezy sam. Udało się przy tym uporządkować regulaminy: III 

ligi, Grand Prix Mazowsza, Finału Wojewódzkiego Mistrzostw Polski Par. 

2. Po opłaceniu kosztów (sala, sędziowie, medale, puchary) całość ewentualnych zysków zasila konto Zarządu 

MZBS (nie ma nagród lub wynagrodzeń za zorganizowanie imprezy). 

3. Zarząd MZBS ubiega się o przyznawanie wyższej rangi turniejów (gwiazdki w OTP – aPKLe!). Na Mazowszu 

odbywa się o 50% więcej turniejów OTP niż w jakimkolwiek innym województwie. 

4. Zarząd MZBS cały czas jest w stałym kontakcie z wszystkimi Prezesami Okręgowych ZBS przy ustalaniu 

kalendarza imprez. 

Quinto - Cele 

1. Dalsza integracja Mazowsza. Po pierwsze przez organizację Grand Prix Mazowsza, być może określenie 

zasad, które w finale będzie określało liczbę członków z danego ośrodka (z zarejestrowanych członków) oraz 

znalezienie sponsora na zwiększenie nagród w turniejach oraz w finale Grand Prix Mazowsza. 

2. Dotowanie członków poprzez przekazywanie sprzętu po zniżkowej cenie na organizację imprez. Oczywiście, 

odbudowa turniejów po pandemii to ciężka praca u podstaw  

Tak samo nie jest do przecenienia praca Prezesa Andrzeja Wądołowskiego (który już kupił tablety alias 

pierniczki). Płock (dzięki działaniom Kazimierza Falkowskiego) ma maszynę, docelowo należy przy udziale 

Zarządu MZBS (finansowej lub negocjacyjnej) zakupić dla Płockiego OZBS nową maszynę do powielania kart. 

3. Biuro. Na tę chwilę należy bardzo poważnie rozpatrzeć zatrudnienie kogoś do prowadzenia Biura. Ze 

względu na prowadzone działania, w tym zwiększenie budżetu z 40 do 120 tys. złotych należy zwiększyć 

budżet o kolejne 26-30 tys. złotych, które powinny być przeznaczone na wynagrodzenie zatrudnionej osoby 

w biurze. 

4. Określenie celu działania. Wydaje się, że Mazowiecki Związek Brydża Sportowego powinien realizować 

swoje cele zgodnie z § 9 przygotowanego Statutu. Przede wszystkim chodzi o koordynowanie działań w 

zakresie planowania imprez i kalendarza, podniesienie rangi Grand Prix Mazowsza poprzez znalezienie 

tytularnego sponsora, usprawnienie pracy Biura i dalsza współpraca w zakresie pozyskiwania środków na 

wszelkie imprezy (zawody, szkolenia, popularyzacja i promocja brydża) nie tylko ze środków państwowych. 

 

 Prezes MZBS 

  Maciej Czajkowski 


